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Επενδυτική «επίθεση» στην ενέργεια, τον τουρισμό αλλά και την κλασική βιομηχανία, ακόμα και με τη δημιουργία 

ειδικών οικονομικών ζωνών, σχεδιάζουν οι Γερμανοί, σύμφωνα με τις δηλώσεις του υφυπουργού Οικονομίας - Τεχνο
λογίας Στέφαν Κάπφερερ σε συνέντευξη Τύπου που έδωσε, χθες, με τον υπουργό Ανάπτυξης Μιχάλη Χρυσοχοΐδη.

ΣΥΝΑΝΤΗΣΕΙΣ ΚΑΠΦΕΡΕΡ ΜΕ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗ, ΒΕΝΙΖΕΛΟ, ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ

Γερμανικό ενδιαφέρον 
για επενδύοεις οε 6 κλάδους

ΤΗΣ ΜΑΝΤΑΛΕΝΑΣ ΠΙΟΥ

Ο υφυπουργός Οικονομίας- Τεχνολο- 
γίαςτης Γερμανίας Στέφαν Κάπφερερ 
είχε διαδοχικές συναντήσεις, χθες, 

με τον υπουργό Ανάπτυξης Μ. Χρυσοχοΐδη, 
με τον υπουργό Οικονομικών Ευάγγ. Βενιζέ- 
λο, τον υπουργό Περιβάλλοντος Γιώργο Πα
πακωνσταντίνου και τον πρόεδρο του ΣΕΒ 
Δημήτρη Δασκαλόπουλο, στο πλαίσιο της 
διεύρυνσης της οικονομικής συνεργασίας των 
δύοχωρώνκαιτηςπροετοιμασίαςτηςεπίσκε- 
ψης του υπουργού Οικονομίας και αντικαγκε- 
λαρίου της Γ ερμανίας Φίλιπ Ρέσλερ, ο οποίος 
θα βρίσκεται στην Αθήνα σης 6 και 7 Οκτω
βρίου, συνοδευόμενος από περίπου 100 Γερ
μανούς επιχειρηματίες.

Οπως δήλωσε ο κ. Χρυσοχοΐδης οι βασυτοί 
άξονες της ελληνο-γερμανικής συνεργασίας 
συνοψίζονται σε τρία σημεία:

Ο Την αναζήτηση αποτελεσματικών τρό
πων χρηματοδότησης ελληνικών και ξένων 
επιχειρήσεων μέσω της Ευρωπαϊκής Τράπε
ζας Επενδύσεων, της γερμανικής τράπεζας 
Επενδύσεων KfW και της αντίστοιχης ελλη

νικής επενδυτικής τράπεζας, που 
πρόκειται να δημιουργηθεί.

Ο Παροχή τεχνογνωσίας α
πό τη γερμανική κυβέρνηση 
στους τομείς των εξαγωγών, του 
ανταγωνισμού και της εξασφά
λισης ρευστότητας.

Ο Χαρτογράφηση επενδυτι
κών ευκαιριών για την προσέλ
κυση γερμανικών επενδύσεων.

«Η Ελλάδα έχει αμέτρητες 
δυνατότητες στους κλάδους της 
ενέργειας, του τουρισμού και της 
κλασικής βιομηχανίας και αυτές 

τις ευκαιρίες πρέπει να προωθήουμε και να 
αξιοποιήσουμε», δήλωσε ο κ. Κάπφερερ, ο 
οποίος σης επαφές του με τους Ελληνες υ
πουργούς συνοδευόταν από το διευθύνοντα 
σύμβουλο του Συνδέσμου Γερμαντκών Βιομη
χανιών Μάρκους Κέρμπερ, το διευθυντή της 
KfW Λουτζ Κρίσηαν Φούνκε κ.ά.

Ο Σ. Κάπφε
ρερ συνοδευόταν 

από το διευθύνοντα 

σύμβουλο του Συν

δέσμου Γερμανικών 

Βιομηχανιών 

Μ. Κέρμπερ, το δι

ευθυντή της KfW 

Λ. Κρ. Φούνκε κ,ά.

ΡΕΥΣΤΟΤΗΤΑ »  Αναγνωρίζοντας το πρόβλη
μα ρευστότητας της ελληνικής οικονομίας, ο 
κ. Κάπφερερ υπογράμμισε όη υπάρχει η υπο
στήριξη των γερμανικών επενδυηκών τραπε
ζών προς η ς  γερμανικές επιχειρήσεις που ε
πενδύουν ή θέλουν να επενδύσουν στην Ελ
λάδα και τόνισε όη σης επαφές με την ελλη
νική πλευρά γίνονται συζητήσεις για τη δια
μόρφωση προϋποθέσεων ανημετώπισης του 
προβλήματος ρευστότητας στην Ελλάδα. Ο 
Γερμανός υφυπουργός αναφέρθηκε στην ε-

»  Το γερμανικό 
ενδιαφέρον για 
επενδύσεις σε 
ενέργεια, του
ρισμό και 
άλλους κλά
δους ανέπτυξε 
ο Σ. Κάπφερερ 
στον υπουργό 
Ανάπτυξης 
Μ. Χρυσοχοΐδη

μπειρία από τη συνεργασία της KfW με ιδιω
τικές τράπεζες, προσφέροντας ανησταθμιση- 
κές δυνατότητες. Πρόσθεσε όη θα υπάρξουν 
συζητήσεις ανάμεσα στο υπουργείο και την 
KfW για το πώς μπορεί ένα τέτοιο μοντέλο να 
υιοθετηθεί στην Ελλάδα και επισήμανε όη στη 
Γερμανία υπάρχει μεγάλη γκάμα επιλογών 
για παροχή ρευστότητας και δανείων σε επι
χειρήσεις, μέσω της κρατικής επενδυτικής 
τράπεζας, των ιδιωτικών τραπεζών, η ς επεν- 
δυηκέςτράπεζες των ομόσπονδων κραηδίων. 
«Η κρατική προσέγγιση είναι καλή και σημα
ντική αλλά φυσικά θα πρέπει να δούμε πώς 
μπορούμε να διασφαλίσουμε τη μελλοντική 
ικανότητα ρευστότητας και πιστωτικής δυνα- 
τότηταςτωνιδιωτικώντραπεζώνπου δραστη
ριοποιούνται στην Ελλάδα», δήλωσε.

Ο Γερμανός υφυπουργός αναφέρθηκε

σης ειδικές οικονομικές ζώνες με φιλικό 
περιβάλλον για η ς  επενδύσεις, επισήμανε 
όμως όη πρόκειται για θέμα που πρέπει να 
συζητηθεί με την ΕΕ. Είπε όη επ' αυτού εξε
τάζονται διάφορα σενάρια και εξέφρασε την 
άποψη όη πρέπει να συζητηθούν με την Κο
μισιόν και άλλες δυνατότητες στήριξης των 
επιχειρήσεων.

Ερωτώμενος για το πότε προβλέπει να 
γυρίσει η Ελλάδα στην ανάπτυξη, ο κ. Κάπφε
ρερ απέφυγε να δώσει χρονοδιάγραμμα, είπε 
όμως όη όσο πιο γρήγορα απελευθερώσει η 
χώρα την αναπτυξιακή της δυναμική τόσο 
ταχύτερα θα επιστρέφει η εμπιστοσύνη στη 
χώρα. Τόνισε όητουςτελευταίουςμήνες έχουν 
γίνει σημαντικές προσπάθειες για να βεληω- 
θούν τα δημόσια οικονομικά αλλά πρέπει να 
βεληωθεί και η ανταγωνιστικότητα.

Συνάντηση με Ευάγγ. Βενιζέλο και ΣΕΒ
»  Το πολύ μεγάλο ενδιαφέρον της γερμα
νικής ανιιπροσωπίας για το ελληνικό πρό
γραμμα ιδιωηκοποιήσεων υπογράμμισε ο 
υπουργός Οικονομικών Ευάγγελος Βενι- 
ζέλος, σε ανακοίνωση που εξέδωσε λίγο 
μετά τη συνάντηση με το Γερμανό υφυ
πουργό Οικονομίας Στέφαν Κάπφερερ. 
Στη συνάντηση επίσης συζητήθηκαν οι ε
πενδύσεις σε ΑΠΕ, οι δυνατότητες παρο
χής τεχνικής βοήθειας σε θέματα, όπως η 
φορολογική μεταρρύθμιση και οι ιδιωη- 
κοποιήσεις, ενώ αναφέρθηκε και η συμμε
τοχή της Ελλάδος στο φεσηβάλ της Ενω
σης Γερμανικών Βιομηχανιών, στο τέλος

Σεπτεμβρίου, στο Βερολίνο.
Τις δυνατότητες συνεργασίας ελληνικών 
και γερμανικών επιχειρήσεων συζήτησε 
και το προεδρείο του ΣΕΒ με τη γερμανική 
ανππροσωπία και οι επαφές θα συνεχι
στούν τις επόμενες εβδομάδες, προκειμέ- 
νου να αποκρυσταλλωθούν τα κοινά σχέ
δια και οι στρατηγικές συνεργασίας.
«Στο επενδυτικό πεδίο οι επαφές μεταξύ 
επιχειρηματιών αποδίδουν πιο άμεσα και 
συγκεκριμένα αποτελέσματα απ' ό,τι οι 
συζητήσεις μεταξύ κρατών», δήλωσε ο 
πρόεδρος του Συνδέσμου Δημήτρης Δα- 
σκαλόπουλος.

ΜΙ Ι Ι Ι Ι Ι Ι Ι Ι Ι Γ Ι Ι Ι

Το πρότζεκτ «Ηλιος» 
παρουσίασε ο Γ. 
Παπακωνσταντίνου

Το πρότζεκτ «Ηλιος» για την ε
ξαγωγή ηλιακής ενέργειας από την 
Ελλάδα στη Γερμανία παρουσίασε 
στο Γ ερμανό υφυπουργό Οικονομί
ας Στέφαν Κάπφερερ ο υπουργός 
Περιβάλλοντος - Ενέργειας Γιώρ
γος Παπακωνσταντίνου.
Πρόκειται για ένα φιλόδοξο σχέδιο, 
το οποίο επεξεργάζεται το υπουρ
γείο για τη δημιουργία των κατάλ
ληλων υποδομών από την παραγω
γή ως τη μεταφορά της ηλιακής ε
νέργειας από το Νότο στα μεγάλα 
κέντρα κατανάλωσης του Βορρά. 
Για το σχέδιο ο κ. Παπακωνσταντί
νου ενημέρωσε χθες τον πρωθυ
πουργό, ο οποίος σήμερα το πρωί, 
συνοδευμόμενος από τον υπουργό, 
θα επισκεφθεί το Κέντρο Ανανεώσι
μων Πηγών Ενέργειας (ΚΑΠΕ).
Το πρότζεκτ που παρουσίασε ο κ. 
Παπακωνσταντίνου στον Γ ερμανό 
υφυπουργό βασίζεται σε μηχανι
σμούς συνεργασίας με βάση την ο
δηγία 28/2009, αναφέρουν έγκυρες 
πηγές.

ΠΡΟΣ ΣΥΖΗΤΗΣΗ »  «Πρόκειται 
για ένα σχέδιο το οποίο θα συζητή
σουμε τις επόμενες εβδομάδες και 
μήνες με τους Γερμανούς εταίρους 
μας, αλλά και με άλλες χώρες που 
ενδιαφέρονται να χρησιμοποιή
σουν το μεγάλο ηλιακό δυναμικό 
της Ελλάδας για να καλύψουν και 
τους δικούς τους στόχους σης Α
ΠΕ» δήλωσε ο κ. Παπακωνσταντί
νου, προσθέτοντας όη πρόκειται 
για «ένα μεγάλο πρότζεκτ από το ο
ποίο η Ελλάδα έχει να κερδίσει 
πολλά. Από την εισαγωγή τεχνο
γνωσίας και κεφαλαίων από τη 
Γ ερμανία και την εξαγωγή ηλε
κτρικής ενέργειας προς τον ευρω
παϊκό βορρά» πορόσθεσε.
Ο άλλος σημαντικός τομέας στον ο
ποίο επικεντρώθηκε η συζήτηση με 
τη γερμανική ανππροσωπία αφο
ρούσε η ς επενδυτικές δυνατότητες 
στη διαχείριση απορριμμάτων.
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Σήμερα η κρίσιμη συνεδρίαση του EcoFin, οε επίπεδο εκπροσώπων υπουργών για το θέμα των εγγυήσεων, ενώ τη Δευτέ

ρα έχει προγραμματιστεί συνεδρίαση στις Βρυξέλλες της Επιτροπής Οικονομικών Υποθέσεων του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου 
με θέμα τις τελευταίες εξελίξεις στην Ευρωζώνη. Σε όλα αυτά προστίθεται και δημοσίευμα των Financial Times, που 
υποστηρίζει πως συζητείται πρόταση για παροχή εγγυήσεων από την Ελλάδα σε ακίνητα και μετοχές κρατικών επιχειρήσεων.

ΕΚΝΕΥΡΙΣΜΟΣ ΣΤΗΝ ΑΘΗΝΑ ΑΠΟ ΔΗΜΟΣΙΕΥΜΑ TON «FT» ΓΙΑ ΕΜΠΡΑΓΜΑΤΕΣ ΑΞΙΩΣΕΙΣ

Σκληρές διαπραγματεύσεις 
ατην Ε.Ε. για τις εγγυήσεις

Εξήντα
επιστολές

© Χθες ο υπουρ
γός Οικονομικών 
Ευάγγελος Βενιζέ- 
λος σύμφωνα με 
πληροφορίες απέ- 
στειλε επιστολή 
προς 60 ομολόγους 
του για τη διαδικα
σία ανταλλαγής 
ελληνικών ομολό
γων και τη 
συμμετοχή του ιδι
ωτικού τομέα (PSI) 
στη συμφωνία της 
21ης Ιουλίου. Επι
στολή συνέταξε και 
προς τους Ευρω
παίους εταίρους και 
τον επίτροπο Ολι 
Ρεν ζητώντας να 
επισπευσθεί η δια
δικασία έγκρισης 
της συμφωνίας της 
21ης Ιουλίου.

© Οι «FT» κάνουν
λόγο για προειδο
ποιητικά μηνύματα 
από την πλευρά της 
αγοράς, στο ίδιο 
μήκος κύματος με 
την τελευταία έκθε
ση της Moody's που 
προειδοποίησε πως 
διμερείς συμφωνί
ες, όπως αυτή 
μεταξύ Ελλάδας και 
Φινλανδίας φέρ
νουν την ελληνική 
οικονομία ένα βήμα 
πιο κοντά στη χρεο
κοπία.

«Αν η συμφωνία της Φινλανδίας με την Ελλάδα δεν είναι αποδεκτή από 
άλλους, εναπόκειται σε όλες τις χώρες της Ευρωζώνης να διαμορφώσουν 
μαζί ένα μοντέλο που θα είναι αποδεκτό από όλους», δήλωσε χθες η υπουργός 
Οικονομικών της Φινλανδίας Γ. Ουρπιλάινεν (στη φωτό με Ευάγγ. Βενιζέλο).

ΤΗΣ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΣ ΑΡΛΑΠΑΝΟΥ

Κ ορυφώνονται οι σκληρές δια
πραγματεύσεις στην Ε.Ε. για 
το θέμα των εγγυήσεων, υπό 

την ασφυκτική πίεση των αγορών και 
με την ελληνική πλευρά να προσδοκά 
σε λύση, ίσως και εντός των προσεχών 
ημερών. Στον απόηχο του αυστηρού 
μηνύματος της Γερμανίας ότι «δεν 
δουλεύουν έτσι οι συμφωνίες» και με 
δεδομένη την αδιαπραγμάτευτη θέση 
του Γ. Παπανδρέου ότι δεν τίθεται 
ζήτημα εμπράγματω ν εγγυήσεω ν, 
χθεσινό δημοσίευμα των Financial 
Times υποστηρίζει πω ς συζητείται 
πρόταση για παροχή εγγυήσεων από 
την Ελλάδα σε ακίνητα και μετοχές 
κρατικών επιχειρήσεων. Σήμερα ανα
μ ένετα ι κρίσ ιμη συνεδρ ίαση του 
EcoFin, σε επίπεδο εκπροσώπων υ
πουργών, ενώ τη Δευτέρα έχει προ
γραμματιστεί συνεδρίαση σης Βρυξέλ
λες της Επιτροπής Οικονομικών Υπο- 
θέσεωντου Ευρωπαϊκού Κοινοβουλί
ου με θέμα τις τελευταίες εξελίξεις στην 
Ευρωζώνη.

Οι FT επικαλούνται τρεις Ευρω
παίους αξιωματούχους και υποστηρί
ζουν πως εξετάζεται πρόταση, σύμφω
να με την οποία, οι ελληνικές εγγυή
σεις θα είναι ακίνητα του Δημοσίου 
και μετοχές ελληνικών ΔΕΚΟ και θα 
παρασχεθούν ως εγγυήσεις σε όλα τα 
κράτη - μέλη ή τουλάχιστον σε όσους 
το απαιτήσουν. «Σ' αυτό εναποθέτουμε 
τις ελπίδες μας (για εκτόνωση της 
κρίσης)» φέρεται να δηλώνει υψηλό
βαθμος Ευρωπαίος αξιωματούχος.

ΔΥΣΚΟΛΙΕΣ »  Το ίδιο δημοσίευμα 
αναφέρεται πάντως στις δυσκολίες 
που συνοδεύουν ένα τέτοιο εγχείρημα. 
Μεταξύ αυτών είναι αφενός, η κόκκι
νη γραμμή που έχει θέσει η ελληνική 
κυβέρνηση αποκλείοντας εμπράγμα
τες εγγυήσεις, αλλά και το ότι η Ελλά
δα έχει ήδη δεσμευθεί να πουλήσει 
κρατική περιουσία αξίας 28 δισ. ευρώ 
έως τα μέσα του 2014.

Ως εκ τούτου δεν είναι ξεκάθαρο 
εάν θα απομένει επαρκούς αξίας ελ
ληνική περιουσία για να τεθεί ως εγ
γύηση. Παράλληλα σημειώνουν την 
πιθανή εμπλοκή που θα μπορούσε v f

προκαλέσει η παροχή εμπράγματων 
εγγυήσεων, πυροδοτώντας ενδεχομέ
νω ς πιστωτικό γεγονός.

Ο πω ς α ν α φ έρ ε ι χ θ ε ς  κ α ι το 
Bloomberg 18 δισ. ευρώ ελληνικού 
χρέους, υπάγονται στο βρετανικό δί
καιο, που σημαίνει ότι οι συγκεκριμέ
νοι ομολογιούχοι απολαμβάνουν κα
θεστώς πρώτης προτίμησης έναντι ό
λων των υπολοίπων.

Η παροχή εγγυήσεων στη Φινλαν
δία θα μπορούσε να οδηγήσει τους 
συγκεκριμένους ομολογιούχους να 
θεωρήσουν πως αθετείται η συμφωνία 
τους με το ελληνικό δημόσιο και να 
εγείρουν απαιτήσεις, που υπό προϋ
ποθέσεις θα μπορούσαν να πυροδοτή
σουν ένα πιστωτικό γεγονός.

Την ίδια ώρα η γερμανική εφημε
ρίδα Handelsblatt επικαλείται πληρο
φορίες, σύμφωνα με τις οποίες, οι 
Βρυξέλλες θα απορρίψουν τη διμερή 
συμφωνία Ελλάδας - Φινλανδίας και 
αναφέρει πως ο Γερμανός υπουργός 
Β. Σόιμπλε ξεκαθάρισε σε βουλευτές 
της συμπολίτευσης ότι το ενδεχόμενο 
παροχής εγγυήσεων στη Φινλανδία 
δεν είναι στο τραπέζι των συζητήσεων. 
Στην παροχή εγγυήσεω ν επιμένει 
πάντως, εκτός από τη Φινλανδία και 
η Αυστρία. Σύμφωνα με το Reuters, η

υπουργός Οικονομικών της χώ 
ρας Μ. Φέκτερ υποστηρίζει πως 
το κόστος της παροχής εξασφαλί
σεων είναι μικρό. «Συνεισφέρομε 
σχεδόν με 40 δισ. ευρώ για να στηρί
ξουμε την έκθεση των τραπεζών στις 
μεγάλες χώρες. Ο συμβιβασμός για τις 
μικρές χώ ρες ίσως αγγίξει τα 2 δισ. 
ευρώ» δήλωσε σε συνέντευξη στην ε
φημερία Die Presse.

ΑΚΙΝΗΤΑ Ή ΧΡΥΣΟΣ »  Η Handelsblatt 
αναφέρει επίσης ότι εξετάζεται το 
σενάριο να δοθούν ακίνητα ή χρυσός 
για εγγυήσεις κάτι που όπως αναφέρει 
είναι απίθανο να  συμβεί. «Αν η συμ
φωνία της Φινλανδίας με την Ελλάδα 
δεν είναι αποδεκτή από άλλους, ενα
πόκειται σε όλες τις χώρες της Ευρω
ζώνης να  διαμορφώσουν μαζί ένα 
μοντέλο που θα είναι αποδεκτό από 
όλους» δήλωσε χθες η υπουργός Οι
κονομικών της Φινλανδίας Γ. Ουρπι- 
λάινεν, τονίζοντας πως η χώρα της θα 
συνεχίσει να απαιτεί εγγυήσεις.

Στη συνεδρίαση της Δευτέρας, σας 
Βρυξέλλες θα συμμετάσχουν ο πρόε
δρος της ΕΚΤ Z. Κ. Τρισέ, ο πρόεδρος 
του Eurogroup Z. Κ. Γιούνκερ, ο επί
τροπος, αρμόδιος για οικονομικές και 
νομισματικές υποθέσεις Ολι Ρεν.

Ολοκλήρωση 
ελέγχου στις 
5 Σεπτεμβρίου

Ο Οι επικεφαλής της τρόικας 
έρχονται στην Αθήνα

Εως τη Δευτέρα 5 Σεπτεμβρίου 
αναμένεται να έχει ολοκληρωθεί 
ο έλεγχος της ελληνικής 
οικονομίας από την τρόικα και 
έως τα τέλη του μήνα, το ΔΝΤ θα 
είναι σε θέση να εξετάσει την 
εκταμίευση νέας δόσης στην 
Ελλάδα. Αυτό υποστήριξε χθες, ο 
εκπρόσωπος του ΔΝΤ D. Hawley. 
Σύμφωνα με πληροφορίες, οι 
επικεφαλής θα ξεκινήσουν να 
φθάνουν στην Ελλάδα σήμερα το 
βράδυ και θα ξεκινήσουν τις 
επαφές με την ελληνική 
κυβέρνηση από τη Δευτέρα. Χθες 
ο υπουργός Οικονομικών Ευάγγ. 
Βενιζέλος δήλωσε πως «ιδίως 
τώρα που βρίσκεται σε εξέλιξη 
μία πάρα πολύ λεπτή και σκληρή 
διαπραγμάτευση για την 
εφαρμογή των αποφάσεων της 
21ης Ιουλίου, η Ελλάδα πρέπει να 
κάνει τα πάντα ώστε να είναι 
συνεπής σης υποχρεώσεις που 
έχει αναλάβει και δεν πρέπει, οε 
καμία περίπτωση, να 
δημιουργηθεί αίσθηση 
χαλάρωσης». Τα σχόλια έγιναν 
με αφορμή δημοσιεύματα, 
σύμφωνα με τα οποία προχθές το 
βράδυ ο υπουργός άφησε ανοικτό 
το ενδεχόμενο επαναδιαπρα 
γμάτευσης με την τρόικα για τους 
στόχους του Μεσοπρόθεσμου. 
«Την ερχόμενη εβδομάδα θα 
συζητηθούν με την τρόικα τα 
μακροοικονομικά δεδομένα τα 
οποία έχουν διαμορφωθεί τους 
πρώτους οκτώ μήνες του 2011 και 
επί τη βάση αυτών προφανώς θα 
αξιολογηθούν οι δημοσιονομικές 
επιδόσεις της χώρας».


